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      Аннотация

    
        
          Работа посвящена сравнению двух методов модификации МАЛДИ-мишени пористым нанодисперсным порошком диоксида циркония, и исследованию влияния типа частиц металл-оксидного сорбента на результат металл-аффинной хроматографии. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Модификация МАЛДИ-мишени пористым диоксидом циркония методом бескапельного электрораспыления. 2. Разработка экспериментальной установки для электрофоретического осаждения. 3. Исследование и анализ дефектов слоя, осажденного методом электрофоретического осаждения. 4. Проведение  металл-аффинной  хроматографии  на  модифицированных МАЛДИ- мишенях. Работа была проведена на базе ФГБУН ИТ ФМБА России. В результате была собрана установка для ЭФО, разработана эффективная технология проведения ЭФО, усовершенствована установка для элекрораспыления в бескапельном режиме, подготовлена мишень для проведения металл-аффинной экстракции, и показана принципиальная возможность использования модифицированной мишени для биоорганического анализа.
        

        
          This work is devoted to comparing two methods for modifying a MALDI-target with zirconium dioxide, and to studying the effect of the particle size of the metal-oxide sorbent on the result of metal-affinity chromatography. Purpose: development of surface modification of the MALDI target with nano-dispersed zirconium dioxide powders in order to obtain a functional surface for metal affinity chromatography. Tasks that were solved during the research: 1. Modification of the MALDI target by porous zirconium dioxide by the method of drop-free electrospray. 2. Development of an experimental installation for electrophoretic deposition. 3. Investigation  and  analysis  of  defects  of  the layer deposited  by  electrophoretic deposition. 4. Carrying out metal affinity chromatography on modified MALDI targets The work was carried out on the basis of «Institute of Toxicology, Federal Medical- Biological Agency of Russia». As a result, an installation for EFD was assembled, the MALDI target was modified by two methods, and metal affinity chromatography was done. Photographs of the deposited zirconium dioxide layer were obtained by the ETF method and an efficient ETF technology was developed.
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